

圖書與資訊學刊

Journal of Librarianship and Information Studies

第 5 卷第 1 期 (第 82 期) | 2013 年 5 月

ISSN 1023-2125

主 編

劉吉軒 政治大學資訊科學系教授暨圖書館館長

共 同 主 編

王梅玲 政治大學圖書資訊與檔案學研究所教授

編 輯 委 員 (按姓氏筆劃排列)

王振鵠 臺灣師範大學社會教育學系名譽教授
王梅玲 政治大學圖書資訊與檔案學研究所教授
林呈漢 輔仁大學圖書資訊學系助理教授
柯皓仁 臺灣師範大學圖書資訊學研究所教授
胡歐蘭 政治大學圖書資訊與檔案學研究所名譽教授
陳光華 臺灣大學圖書資訊學系教授
陳志銘 政治大學圖書資訊與檔案學研究所教授
項 潔 臺灣大學資訊工程學系暨研究所特聘教授
楊美華 政治大學圖書資訊與檔案學研究所兼任教授
蔡明月 政治大學圖書資訊與檔案學研究所教授
薛理桂 政治大學圖書資訊與檔案學研究所教授
謝寶媛 臺灣大學圖書資訊學系副教授

創 刊：1992 年 5 月
刊 期：半年刊(每年 5、11 月出刊)
出 版 者：國立政治大學圖書館
電 話：02-29387090
傳 真：02-29390455
電 子 郵 件：blis@nccu.edu.tw

執行編輯：陳靜宜、謝珮婕
編輯助理：黃邦欣
售 價：每期新台幣 250 元
總 經 銷：臺灣學生書局
TEL 02-23928185
E-mail to student.book@msa.hinet.net

- 本刊原名《政大圖資通訊》，自第 9 期(1994 年 5 月)起更名為《圖書與資訊學刊》。
- 本刊原英文刊名為 *Bulletin of Library and Information Science*，自第 65 期(2008 年 5 月)起更名為 *Journal of Librarianship and Information Studies*。
- 本刊自第 68 期(2009 年 2 月)起改以卷期號與總期號並列，卷期號以第 1 卷第 1 期起，總期號繼續。
- 本刊自第 4 卷第 1 期(第 80 期)2012 年 5 月起改變出版頻率，由季刊改為半年刊。
- 本刊收錄於臺灣期刊論文索引系統、Library and Information Science Abstracts(LISA)、CEPS 中文電子期刊資料庫、HyRead 臺灣全文資料庫，以及 DOAJ (Directory of Open Access Journal)。
- 本刊採公開存取(Open access)出版電子全文於 <http://www.lib.nccu.edu.tw/blis/archive.html>。

Journal of Librarianship and Information Studies

Volume 5, Number 1 (No.82) | May 2013

ISSN 1023-2125

Editor

Jyi-Shane Liu Professor, Department of Computer Science & Dean, University Libraries, NCCU

Co-Editor

Mei-Ling Wang Professor, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU

Editorial Board

Chen-Ku Wang Professor Emeritus, Department of Adult and Continuing Education, NTNU
Mei-Ling Wang Professor, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU
Cheng-Huang Lin Assistant Professor, Department of Library and Information Science, FJU
Hao-Ren Ke Professor, Graduate Institute of Library and Information Studies, NTNU
Nancy Ou-Lan Chou Professor Emeritus, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU
Kuang-Hua Chen Professor, Department of Library and Information Science, NTU
Chih-Ming Chen Professor, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU
Jieh Hsiang Distinguished Professor, Department of Computer Science and Information Engineering, NTU
Mei-Hwa Yang Adjunct Professor, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU
Ming-Yueh Tsay Professor, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU
Li-Kuei Hsueh Professor, Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, NCCU
Pao-Nuan Hsieh Associate Professor, Department of Library and Information Science, NTU

Executive Editors : Ching-Yi Chen · Pei-Chieh Hsieh

Editorial Assistant : Bang-Shin Hwang

Publication History : 1992/05- present

Publication Frequency : Published biannually, in May and November.

Publisher : National Chengchi University Libraries

Fax : +886-2-29390455

E-mail : blis@nccu.edu.tw

Subscription : US\$40 per volume (Price doesn't include postage.)

Contact Information : STUDENT Book Co., Ltd.

E-mail: student.book@msa.hinet.net | Website: studentbook.web66.com.tw

- From No.65 (published on May 2008), the journal title *Bulletin of Library and Information Science* changed to *Journal of Librarianship and Information Studies*.
- From Vol.4, No.1 (No.80), the journal changes published quarterly to semiannually.
- Abstracted/ indexed in: Library and Information Science Abstracts (LISA), PerioPath Index to Taiwan Periodical Literature System, Chinese Electronic Periodical Services (CEPS), HyRead Journal Taiwan Full-text Database and Directory of Open Access Journal (DOAJ).
- The *Journal of Librarianship and Information Studies* is an open access journal available at the website:
www.lib.nccu.edu.tw/blis/archive.html